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Nr. 22045/14.08.2019 

 

 

 

PROCES VERBAL 

 

Încheiat astăzi  12.08.2019  la ședința ordinară a 

Consiliului Județean Constanța 

 

 Şedinţa ordinară a fost convocată de către Domnul Țuțuianu Marius Horia - 

Președinte al Consiliului Județean Constanța, astăzi, 12.08.2019, ora 13.00,  în 

conformitate cu prevederile art.178, alin.(1) şi art.179 (1) și (2) din O.U.G. 

nr.57/2019 privind Codul administrativ, în Sala ,,Remus Opreanu” din cadrul 

Palatului Administrativ – Consiliul Judeţean Constanţa. 

 

 La sedinţă participă: domnul Țuțuianu Marius Horia – Președinte al 

Consiliului Județean Constanța, domnul Palaz Claudiu-Iorga Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean Constanţa, domnul Learciu Dumitru Daniel - Vicepreşedinte al 

Consiliului Judeţean Constanţa, doamna Belu Mariana - Secretarul Județului 

Constanța, consilieri judeţeni, managerii instituțiilor subordonate Consiliului 

Județean Constanța, directorii direcţiilor de specialitate din aparatul propriu al 

Consiliului Judeţean Constanţa. 

 De asemenea, în sală, sunt prezenți reprezentanți mass media.  

 Lipsesc următorii consilieri județeni: domnul Enescu Dumitru Marius (absent 

motivat), domnul Memiș Baiazid. 

 

X 

 

Ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor 

Consiliului Judeţean Constanţa din data de 24 şi  30 iulie 2019. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării componenţei nominale a 

Comisiei de Evaluare a Persoanelor Adulte cu Handicap Constanţa.” 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare de la Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  

 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare de la Muzeul de  Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia.  

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor contracte pentru servicii 

juridice de reprezentare în faţa instanţelor judecătoreşti a Complexului 

Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

Iniţiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

  

6. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare al UAT 

Vulturu, asupra terenului cu suprafaţa de 15126 mp – parte carosabilă a DJ 

225. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele 

şi lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2019, finanţate din bugetul 

Judeţului Constanţa. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

8. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe 

anul 2019 pentru Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie Constanţa. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia 

 

9. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

Centrului Şcolar pentru Educaţie Incluzivă Delfinul Constanţa, pe anul 2019. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

10.  Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de venituri şi 

cheltuieli şi a Listei de investiţii ale Regiei Autonome Judeţene de Drumuri şi 

Poduri Constanţa „în reorganizare, in judicial reorganisation, en redressment” 

pe anul 2019. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 
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11.  Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi a 

listei obiectivelor de investiţii ale Judeţului Constanţa pe anul 2019. 

Inițiator: Preşedinte – Ţuţuianu Marius Horia. 

 

X 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua, dragi colegi! Doamna Belu, vă rog frumos 

să faceți prezența ședinței de astăzi.  

D-na. Belu Mariana: Sunt prezenți 32 de consilieri județeni, ședința este legal 

constituită.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bună ziua, tuturor, încă odată. Astăzi avem pe ordinea 

de zi avem 11 proiecte de hotărâri.  

 - Cine este pentru cele 11 proiecte înscrise pe ordinea de zi? Abțineri? 

Împotrivă? Vă mulțumesc.  

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor 

Consiliului Judeţean Constanţa din data de 24 şi  30 iulie 2019. 

 - Cine este pentru? Abținere? Împotrivă? Mulțumesc. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării componenţei nominale a 

Comisiei de Evaluare a Persoanelor Adulte cu Handicap Constanţa.” 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare de la Complexul Muzeal de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de Organizare şi 

Funcţionare de la Muzeul de  Istorie Naţională şi Arheologie Constanţa. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 



4 
 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
5. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unor contracte pentru servicii 

juridice de reprezentare în faţa instanţelor judecătoreşti a Complexului Muzeal 

de Ştiinţe ale Naturii Constanţa. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia:  
6. Proiect de hotărâre privind încetarea dreptului de administrare al UAT Vulturu, 

asupra terenului cu suprafaţa de 15126 mp – parte carosabilă a DJ 225. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
7. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Programului cu obiectivele şi 

lucrările de drumuri şi poduri pentru anul 2019, finanţate din bugetul Judeţului 

Constanţa. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
8. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2019 pentru Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie Constanţa. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
9. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

Centrului Şcolar pentru Educaţie Incluzivă Delfinul Constanţa, pe anul 2019. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
10.  Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării Bugetului de venituri şi 

cheltuieli şi a Listei de investiţii ale Regiei Autonome Judeţene de Drumuri şi 

Poduri Constanţa „în reorganizare, in judicial reorganisation, en redressment” pe 

anul 2019. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 
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Dl. Țuțuianu Marius Horia: 
11.  Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli şi a 

listei obiectivelor de investiţii ale Judeţului Constanţa pe anul 2019. 

D-na. Belu Mariana: 32 voturi pentru. 

 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Vă ascult, domnule consilier. 

Dl. Iordache Marian: O scurtă interpelare. Buna ziua! Domnule președinte, în data 

de 28 iunie a fost aprobată O.U.G. nr.51/2019, care stabilește obligativitatea 

consiliilor județene de a stabili tarifele pentru transportul județean. De asemenea, 

încă de prin 2007 trebuia să încheiem contracte de delegare de gestiune pentru 

transportul județean și vreau să ne clarificați această situație și, de ce de la 28 iunie 

și până azi, nu am pus pe ordinea de zi un proiect de hotărâre care să răspundă acestei 

nevoi? Vă mulțumesc.  

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Direcția de transport este în subordinea domnului 

Palaz care vă va răspunde punctual la această întrebare. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Da. Transportul județean rămâne o probemă la nivel de 

județ. Acum nu dăm vina pe „greaua moștenireˮ dar nu au fost făcute lucrurile cu 

cap de la început. Aceasta este realitatea. Dacă suntem în stare să ne-o asumăm, bine, 

și să nu stăm să ne ascundem după deget în ce sens trebuiau făcute aceste contracate 

de delegare de gestiune. Asta este clar.  

 Dacă vă aduceți aminte, cred că la începutul mandatului am și spus acest lucru 

și am încercat să reușim, să chemăm transportatorii și să găsim o formă de a încheia 

aceste contracte cu ei. Trebuiau încheiate când s-au scos la licitație traseele.  

 Am avut un angajat, din consiliul județean, care și-a asumat toate aceste 

ilegalități, din punctul meu de vedere, și a spus că nu este necesar încheierea 

contractelor de gestiune. Ori în momentul în care deținea o funcție în consiliul 

județean și acel angajat, acel funcționar, și-a asumat acel lucru, probabil, eu mă refer 

acum în trecut, ceilalți care erau subordonații lui nu au declanșat procedura. Mă refer 

tehnicul din consiliul județean, nu a declanșat procedura de întocmire a acestor 

contracte. Lucru total greșit.  

 Dovadă este că după ce a urmat un control, chiar după preluarea mandatului, 

noi am avut un control de la Ministerul transporturilor, de la direcție, și vreau să vă 

spun că mi-am luat eu castanele și am fost sancționat, pentru că era normal, a fost 

sancționat consiliul județean. Direcția de transport fiind la mine am fost sancționat 

eu, pe motiv că nu s-a încheiat acest contract de delegare de gestiune. Oricum nu 

aveam cum să schimbăm regulile în timpul jocului, când deja lucrurile funcționau.  

 Am considerat că acel funcționar nu și-a făcut treaba, am făcut demersuri 

pentru anchetă, pentru Comisia de disciplină. S-a întrunit Comisia de disciplină 
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rămâne mai departe să vedem exact care sunt sancțiunile de disciplină care vor fi 

aplicate acestui funcționar.  

 Ce vă spun, știți foarte bine, ca funcționar public când îți asumi acel lucru și 

semnezi, practic, nu ai cum să-l obligi să facă altfel lucrurile. Mă refer în trecut.  

 La această dată, cred eu, că aceste contracte pot fi și trebuiesc încheiate. Pentru 

că nevând contract de gestiune, tu nu ai control pe niciun transportator, fiecare 

zburdă cum dorește el. Nu poți să-l cerți că de ce nu face opririle la timp, nu poți să-

l cerți că de ce mărește prețul la bilete, nu porți să-l cerți că nu respectă traseul decât 

aplicându-i sancțiuni.  

 Ori într-o relație cu transportatorii județeni, nu cred că acesta este obiectul. 

Să-i dai sancțiuni încontinuu. Trebuie să găsești o soluție coercitivă, să-l obligi în 

baza unei relații contracuale să facă așa cum trebuie să facă acel transport.  

 Toate aceste nereguli din trecut au dus la aberația care este astăzi încât, vă 

spun sincer, consiliul județean, din punctul meu de vedere, este cu mâinile sub piatră.  

 Avem acea ordonanță care a ieșit, a fost atacată mai departe la Curtea 

Constituțională. În noua legislație tarifele trebuiesc făcute de către transportator și 

aprobate de noi, după ce se verifică. Numai că neavând formula de calcul pentru că 

regulamentele nu au ieșit încă, normele de aplicare, suntem undeva între ape, nu 

reușim să stabilim. Nu pot să vin eu să-i stabilesc un tarif, să vin la dumneavoastră 

cu un tarif când eu, de fapt, formula de calcul trebuie stabilită de către un act 

normativ la nivel central.  

 Cred că cei de la transporturi, de la Minister, și aici trebuie discutat, trebuie 

să grăbească puțin, mă refer tehnicul, cei care se ocupă, să ne dea drumul la aceste 

norme. Nu cred că suntem singurul consiliu județean care suntem puși în situația 

aceasta. Dar, poate că suntem singurul care nu avem contract de gestiune. Care, 

repet, cred că a fost o strategie greșită. Nu mai stăm acum să mai dezgropăm morții, 

dacă stăm așa nu mai ieșim niciodată.  

 Cert este că așa au fost lucrurile. Este greu să chemi un transportator acum să-

i spui: Fă contract de gestiune. Cum reușești să-l obligi să faci contract de gestiune? 

 Că dacă faci presiune pe el, presupunând, dându-i amenzi, sancțiuni, controale 

deja faci un abuz. Că o să-ți spună: Stai frate ce ai cu mine? Adică nu  poți să justifici 

oficial: Domnule, îți dau amenzi că nu ai contract de gestiune! Pentru că nu ai în lege 

aplicarea unor sancținuni că nu ai acontract de gestiune.  Nu știu dacă am fost clar. 

Dacă nu, vin cu alte lămuriri. 

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Domnule vicepreședinte, din O.U.G. 51/2019, 

transportul public județean se scoate din sfera serviciilor publice, corect? Atunci mai 

este cazul de contracte de gestiune? Nu cred. Nu știu cum se mai pot face contractele 

de gestiune atâta timp cât transportul județean nu este sub..  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Stați puțin. S-a ridicat problema contractelor de gestiune, 

de ce nu sunt. Nu trebuia să lămurim lucrurile acestea? 
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Dl. Bola Bogdan Alexandru: Bun. Nu, de acum încolo. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu. Sunt două lucruri diferite.  

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Da, două lucruri diferite. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Deocamdată, vorbeam de ce nu sunt contracte de gestiune. 

Am răspuns de ce nu sunt contracte de gestiune.  

 Legat de tarife, v-am spus, atâta timp cât nu am norme care să îmi stabilească 

modul în care pot să fac aceste prețuri, ca să pot să vin în fața consilierilor să le 

aprob, este haosul care există la această dată.  

 Eu nevând posibilitatea, dacă vreți vă stau la dispoziție, dacă aveți vreo idee, 

și sunt deschis, să ne dați o sugestie, să spunem, că nimeni nu este învățat și știe, 

cum putem să aplicăm o sancțiune, pe legislația existentă, în condițiile în care eu nu 

am cadrul legal să pot să aplic aceste sancțiuni.  

 Deci, din punctul meu de vedere, paradoxal, la ora asta consiliul județean este 

cu mîinile sub piatră privind gestionarea transportului județean. O greșeală tactică, 

strategică la nivel național dar asta nu este vina, nu stăm acuma să aruncăm, nu știu, 

chiar nu stim cum să facem. 

 Noi am făcut demersuri, am făcut adrese în toată perioada aceasta să grăbească 

normele dar mai mult decât atât nu putem să facem. Mă refer ca autoritate județeană.   

Dl. Iordache Marian: Domnule președinte, mai permiteți, doar un minut. 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Am văzut ce s-a vehiculat în presă, adresa prevede ce 

trebuie să facem Am văzut că au apărut fel și fel de speculații în presă. Mă refer la 

ce am trimis noi la București, ca să știți. În care am justificat inclusiv contractul de 

gestiune, de ce l-am făcut. 

Dl. Iordache Marian: Dacă-mi permiteți, încă un minut. 6 județe au cerut scoaterea 

serviciilor de transport județean de sub autoritatea consiliilor județene și, mă rog, 

unul dintre aceste județe este județul Constanța. În actul normativ scrie: Consiliul 

Județean Constanța. Este publicată pe site-ul de la Guvern.  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Nu! S-a făcut o confuzie. Cei de la Guvern, noi vă arătăm 

adresa, dumneavoastră. Nu știu care a fost motivul. 

Dl. Iordache Marian: Deci, este o greșeală de la Guvern? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Da. Din punctul meu de vedere, da! Deci, noi suntem 

trecuți în acea modificare, de către Guvern, fără să cerem acest lucru. Noi nu am 

făcut o asemenea adresă. Am cerut cu totul și cu totul altceva. Numărul 

documentului care este invocat în acel referat este cu totul și cu totul altceva. Vi-l 

arătăm pentru că de aici au fost discuțiile respective. Vi le dăm. Domnul Hagea, le 

pregătiți și le dăm la toți consilierii, pe whatsapp sau cum este grupul de comunicare, 

acel document cu numărul de înregistrare. 

 Este clar, că a fost o eroare, că au vrut să apară că sunt mai multe consilii 

județene, nu cunosc strategia Guvernului. Cert este că s-a invcat un document care 



8 
 

a fost trimis de noi, care are alt conținut decât să schimbăm ceea ce spuneți 

dumneavoastră.  

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Deci, adresa 13044/2019, prin această adresă nu.. 

Dl. Iordache Marian: Noi nu am cerut asta. 

D-na Belu Mariana: Domnul Hagea, dar nu puteți să aduceți adresa? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: O ai pe whatsapp! Ia deschide să vedeți numărul, că am 

cerut-o chiar în seara în care am avut discuții pe treaba asta, știind ce am semnat.   

Dl. Bola Bogdan Alexandru: Bun. Eu întreb, știți cumva când o să fie? 

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Eu aș fi vrut să fie alaltăieri. Dacă mă întrebați pe mine. 

La ora asta nu arătăm decât o neputință din partea noastră de a nu reuși să ținem 

coordonarea transportatorilor. Toți suferă, nu numai o parte sau alta. 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: O să vă punem la dispoziție adresa pe care a trimis-o 

domnul Palaz la București și nu are nicio legătură cu ceea ce s-a insinuat de anumiți 

oameni din presă. Da?  

Dl. Palaz Claudiu Iorga: Ați adus-o? Dați-i domnului Crușveanu. Uitați-vă puțin 

la ea. Nu că numărul de adresă este altul. Asta încerc să vă explic. S-a făcut o eroare. 

Cineva, probabil, ne-a trecut acolo. Este în regulă? 

Dl. Țuțuianu Marius Horia: Bun. Sper că am fost foarte clari, așteptăm normele 

de aplicare și atunci știm ce avem de făcut. 

 Bun! Vă mulțumesc foarte mult, dacă plecați în concediu, distracție plăcută, 

ne vedem în septembrie. Mulțumesc foarte mult. O zi bună! 

 

X 

 

 

PREŞEDINTE, 

ȚUȚUIANU MARIUS HORIA 

 

 

 

 

 

SECRETAR AL JUDEŢULUI, 

          BELU MARIANA  

 

 

 

 

Întocmit,                                                                                                              

Grovu Mihaela 


